
Sammanställning anteckningar från Nulägesdialogen 

den 1 feb i Ardala. 

 

Vad har vi för styrkor och vilka utmaningar har vi? 

 

Styrkor:  

Föreningsliv 

Ardala GoIF- en levande förening som samlar många. Svenska kyrkans barngrupper och grupper för 

alla åldrar. Engagemang och bra ledaregenskaper hos många. Idrottsplats. Svenska kyrkan är aktiv i 

Ardalagården. Föreningsengagemang. Junicupen. Idrottsplatsen. Fotbollsklubben och skolan är navet 

i Ardala – samlingspunkt. Det är här det händer. Föreningslivet, junicupen. Föreningar GOIF och SPF. 

 

Sammanhållning 

Generationerna möts. ”Alla” känner alla och hälsar på varandra. Öppenhet. Sammanhållningen är 

bra, gemenskap, samhörigheten. Grannsamverkan och nattvandring. Finns samlingspunkter. Man 

känner varandra, god gemenskap. Man hälsar på alla. Man känner en trygghet och barnen kan gå ut 

själva. Småskaligheten, god grannsämja. Gemenskapen. Tryggheten. Grannsamverkan. Alla starka 

tillsammans. Medborgarrådets representation. Tryggt för det är så litet. Grannsamverkan. 

Gemenskapen. Tryggheten. 

 

Service och skola 

Skolan och Förskolan. Äldreboendet. Flera träffpunkter. Affären. Skola, affär, förskola (troligen den 

finaste i hela kommunen), SÄBO. Glada och trygga förskolebarn. Pizzerian. Affären, man måste inte 

åka in till stan för att handla mat. Affären. Skolan (det hr inte alla mindre tätorter). Badet (det har 

nästan inga mindre tätorter). Pizzerian. Affären. Skolan. Att vi har en skola. Vi har allt. Vi har allt från 

förskola till begravning. Saknar förlossning. Vi har en affär. VI har en pizzeria med väldigt goa 

pizzor. Här verkar affären ha många besökare men det går ändå inte bra för honom. De skulle kunna 

ge de äldre som inte har bank-id i mobilen en tagg att använda för betalning/ingång i butiken. 

Affären. Affären. Pizzerian. Skolan. Äldreboendet. Kyrkan. Affären. Skola, känner till varandra, 

trygghet, tryggt uppväxt för barnen. Affären. Skolan. Ardalagården. S:ta Annagården. 

 

Natur och aktivitet 

Skog och natur. Badet. Närheten till Flian med fiskemöjligheter. Närheten till skogen och skogens bär. 

Skidspår och isen. Bad. Spår. Nära till naturen. Gubbaröran. Hundrastgården. Bra att hundarna kan 

släppas lösa. Elljusspår. Bra elljusspår. Naturnära. Friluftsliv. Det finns många motionsvägar. Olika 

långt med lite trafik. Naturen är vacker. VI har ju bastu också. Badet är SUPER. Att badet har varit 

avgiftsfritt är toppen. Fotbollsplanen är toppen. Spolning av isen var jättebra. Sådana enkla grejer att 



hjälpas åt med. Pulkabacken är välbesökt. Enkla grejer gör så mycket för oss. Det behöver inte vara så 

mycket för att det ska vara positivt. Badet, och att det spolas is på vintern. Badet. Cykelbana. Barn 

drar stor nytta av badet, även barn från Skara kommer hit. Fritids kan använda badet. (Detta leder till 

ökad simkunnighet bland unga). Badet. 

 

Närheten 

Nära Skara. Nära E20 och bra vägförbindelser. Även på vintern. Läget vid E20. Bra kommunikationer. 

Närheten till E20 för pendlare. Bra huspriser – alla har råd att bo här. Närheten. Läget. Närheten. 

Närhet till naturen. Undergången under E20 är jättebra att den finns. Cykelvägen in till skara är bra. 

Men skulle behöva belysning då det blir mörkt (det är så man drar sig att cykla). Man kommer ut på 

”Promillevägen” som är ganska smal innan man åter kommer in till gångbanan.  

 

Utmaningar:  

Vägar och säkerhet 

De allmänna grusvägarna är dåliga, de dammar och ryker, finns det någon möjlighet att Skara 

kommun kan hjälpa till i dialog med Trafikverket. Tunga trafiken från Synnerbyvägen. Få ner 

hastigheten på E20 vid korsningen, farlig korsning, en eller två fartkameror vore bra. Även 

hastighetssänkning på vägen ut mot Lidköping. Hasslösa-vägen är också dålig. Nära E20. Korsningen 

vid E20. Hastighetsbegränsning vore bra. I Vinköl är det svårt att cykla på bilvägarna. Fram till 

bergtäkten. Cykelvägen inte belyst, är becksvart. Utfarten till E20 otrygg (både från Ardala och 

Vinkölshållet), glashal nedförsbacke. Omöjligt att komma ut vid 16-tiden. Höga farter genom Ardala 

(Lidköpingsvägen) och stora transporter, har ökat. Påverkar äldreboende och skolelever. Nedsliten 

bula, fungerar inte längre. Tjugo år sedan det byggdes (finns efterfrågan?). E20 korsningen, många 

olyckor har skett där, man nämnder även avfarten till Vinköl att den korsningen inte är så säker den 

heller. Vågen som går från Ardala till Lidköping är mycket dåligt skick, mycket tung trafik går den 

vägen. Hastighet på Lidköpingsvägen (norr om tätorten). Trafiksituationen vid skolan kunde 

förbättras t.ex. för få parkeringar. Övergångsstället, fordon genar via övergångsstället till affärens 

parkering (placera ut hinder). Parkering vid bussen, gräsytan för att förenkla hämtning och lämning. 

Utbilda barn, ungdomar och vuxna i trafikvett. 

Aktiviteter 

Skötsel av badet. Skötsel av skidspår och is. Badet får gärna vara öppet tidigare under dagen så t.ex. 

pensionärer kan bada då. Några i gruppen pratar om att de vill kunna behålla badet. Det är en bra 

badplats för familjer med yngre barn. Skadegörelse vid badet. Badet och bassängen när det står delar 

av vatten kvar i den under vintern, nu när det har varit så kallt så har vattnet frusit och barn har lekt 

och hackat på isen, man är orolig att barnen ska ramla i hålet man hackar upp. 

Boende 

Saknar hyresrätter. Svårt med mindre boende för äldre som önskar flytta från sitt stora hus. Gärna 

nära naturen. De små radhusen är ju bra att de finns för detta sammanhang. Men fler önskas. 

Troligtvis kommer det inte att komma hyresrätter här för att det inte finns ekonomi i det. Men det 

skulle vara önskvärt att centrumbostäder bygger t.ex. en länga för äldre. Bra för de som vill kunna bo 

kvar i Ardala. Gemensamhetsyta önskas i samband med detta. De flesta runt bordet anser också att 

det kan bli en utmaning om nu Ardala ska växa när de vill att orten ska bevaras som den är. De vill att 



Ardala ska vara en liten idyll och de har valt att bosätta sig här på grund av hur Ardala till storlek ser 

ut idag men också för närheten till landsbygden. Någon annan runt bordet säger att det inte finns 

ekonomi i att bygga nytt i Ardala eftersom husen säljs för runt 1 miljon. För få boende för äldre i 

Skara kommun. Ardalagårdens fastigheter till en privat aktör som hyr lägenheten till personer som 

kanske inte är så lämpliga att bo nära ett äldreboende, vid bordet nämner man droger och annat 

tråkigt som gör att dem äldre inte känner sig trygga. Mer bostäder. Vad finns det för 

boendealternativ för de äldre som valt att sälja sina hus? Äldreboende saknas innan ”hemmet”. 

Ardalahemmet är inte uteslutande för äldre. Nya byggnationer. 

 

Kommunikationer 

Begränsat med busstider, särskilt på helgen. Detta är särskilt svårt för äldre. Kommunikationen kring 

anropsstyrd trafik/närtrafik. Bussförbindelser (kollektivtrafiken stannar inte på E20, man kan inte åka 

till Gbg eller Skara). Bilberoende. Du kommer till Ardala med buss ibland men sen kommer du inte 

längre. Inte mot Vinköl eller något annat håll. Bussförbindelserna är dåliga och tidtabellen är usel.  

Bättre bussförbindelser. Kollektivtrafiken. Bussarna, Närtrafiken kan stärkas då de går för sällan. 

Bussförbindelser. 

 

Service 

Att behålla den service vi har (affär, bad). Det uppstår samtal kring affären och det verkar som att 

många i Ardala frågar sig hur det egentligen går för verksamheten. Efter ägarbyte har utbudet blivit 

sämre och hyllorna är ofta urplockade. Några av de boende runt bordet ställer sig fråga om affären är 

på väg att lägga ned. Några vid bordet har slutat handla i affären. Annars har affären varit ett positivt 

inslag för Ardala. Någon annan tar upp att matvarorna i affären är dyrare så man handlar hellre i 

Skara. Det kan bli en utmaning att ha kvar verksamheten om utbudet ser ut som det gör idag. Affären 

gick back. Synd att Therese inte fick vara kvar i butiken. Ett problem med tekniken för de äldre. 

Problem med utländska för betalning. Kommunen kan väl spola isen när det är kallt. Det är dåligt 

med service och teknik, de sköter inte om gräs, snö, löv, sopning osv. Att kommunen inte var 

intresserad av att hjälpa till att grusa upp parkeringen. Bra med affären, men det sker en del stölder 

där, man är då rädd för att affären får stänga igen. Tryggheten för dem gamla har blivit sämre då man 

från Skara kommun sålt av en del av. Snöröjning och grusning i vinter har inte allas varit bra, har varit 

mycket bättre andra år. Enligt disfusionerna runt bordet så har det varit Skara kommun som skött 

detta denna vintern, andra vintrar har det varit inhyrd entreprenad. Underhåll av badet. Sabotage av 

badet. Behålla affären. 

Övrigt 

Att Ardalabarnen har ”dåligt” rykte i skolan i Skara. En utmaning i att ungdomarna ska komma in till 

Stureplan, det går inga bussar som passar. Vi har inga fritidsledare som kommer ut hit längre. Mer 

cykelvägar runt tätorten. Pumptrack, cykelträning för unga. Det kan vara lite väl ”lätt” för obehöriga 

att ta sig in till badet när det är stängt. Ny solcellsparkens placering inte optimal då den tar bort 

mycket skog samt den ligger nära plats där man kan bygga nya tomter. Solcellsparken kommer 

begränsa framtida exploatering. Utveckla gemenskapen. Aktiviteter för ungdomar och vuxna. 

Solcellparkens placering.  

 



 

 

1.  Att förflytta sig till och inom orten 
 

a. Finns det säkra gång- och cykelbanor dit du brukar/vill röra dig? (ljus och 

övergångar) Är de på rätt ställe (sträckningen)?  

 

Belysning 

Lite mörkt från Tranbärsstigen till affären. Cykelbanan in mot Skara är mörk. GC-vägen mellan Ardala 

och Skara är bra, men det skulle behöva finnas belysning för att göra sträckan tryggare. Mycket bra 

att hela cykelvägen från Skara till Ardala är asfalterat, belysning saknas. Gällande belysning så är det 

för dålig belysning vid korsningen stationsgatan, den behöver vara starkare. För långt avstånd mellan 

lamporna. Belysning på cykelbanan hela vägen till Kålltorp. Belysning längs cykelvägen in till Skara 

samt järnvägsbanken från Lidköpingsvägen mot elljusspåret. 

Säkerhet 

Saknar övergångsställe och trottoar på några ställen, särskilt i utkanten av samhället. De flesta kör 

nog i rätt hastighet förbi skolan så det är tryggt. Men vissa kör väldigt fort från E20. Kanske man kan 

ha blinkande skylt om man kör för fort förbi skolan. Ingen verkar känna till högerregeln. Ett 

övergångsställe, farthinder eller liknande där elljusspåret korsar ”matargatan” (i anslutning till 

motionsspårets början) efterfrågas. Övergångsstället vid skolan dåligt. Både bra och dåligt att de 

grusar vid vinterväglag. et är bra med sand/saltning vid vinterväglag. Övergångställe vid 

kyrkan/järnväg. Sänka hastigheten till 40km. Trottoarer saknas. Grindar vi övergångsställe järnvägen 

och kyrkan. Chikan/vägbula på Skogsbärsvägen för att sänka hastigheten. Övergångsställen på flera 

ställen över Lidköpingsvägen och Chikan/Vägbulor för sänkt hastighet genom samhället. När barnen 

går från skolan och storskogen längs vägen längsmed järnvägsbanken - övergångsställe innan skogen 

– Åkerbärsvägen – finns hastighetsproblematik. Gröneskogsvägens GC passage känns otrygg – Det 

finns vägbom. Göra Lidköpingsvägen säkrare, gäller även stationsgatan. Idag saknas det trottoar 

mellan Björkvägen och Åkerbärsvägen. Med en trottoar så dämpas också hastigheten på 

Lidköpingsvägen. Lidköpingsvägen är det trafikverkets problem inte kommunens. Men kommunen 

kanske har mer att säga till om? Det fartdämpande gupp som finns idag är för dåligt. Det bör vara 

högre så speciellt lastbilarna får ner sin fart. Jag vill ha max 40 km genom Ardala där det idag är 

50km. Trafiksituationen ut mot E20 är inte bra. Hastighetsbegränsning Ardala-Vinköl vore bra. Eller 

en planfri korsning. 

Underlag 

Från GoIF stugan upp till elljusspåret finns det önskemål om att det ska snöröjas. När de gjorde om 

busshållplatsen så blev det en vall så nu rinner inte vattnet undan utan det hamnar utmed 

tomtgräns. Det saknas en brunn. Det sköts dåligt.  Grävningarna som de gjorde vid stationsgatan är 

jättedåliga. Det är sådana höga vallar som vattnet samlas i. Trottoarerna utmed skolan har fullt med 

löv som blir geggiga och gör det svårt att gå. Att gammalt folk inte ska behöva gå i lera och geggiga 

löv. Snöröjningen har blivit bättre det sista. Vägen mellan Hallonstigen upp till gångvägen mot skolan 

behöver asfalteras. Där går alla idag fast det är bara en stig. Finns inga diken på vägen ner mot 

tunneln (E20). När det regnar och blir kallt är det en isbana. Dåligt underlag på cykelbanan mellan 

Ardala-Kålltorp. 



GC- Väg 

De som finns är bra och säkra men det får gärna finnas fler. Inte minst mot Synnerby och Vinköl. Det 

är ganska platt och bra för att cykla. Viktigt för barnen med cykelvägar. Bra GC-väg under E 20. 

Cykelväg mot Synnerby och Vinköl vore bra, det finns ingen vägren. Alla vid bordet tyckte att det var 

bra. Cykelbanan mellan Skara och en bit söder om Ardala mycket bra! Bra med asfalt på cykelbanan, 

bra med upplyst elljusspår, och bra med badet så man inte behövde åka iväg och bada någon 

annanstans.  

Övrigt 

Vi önskar att det gick fler bussar och tätare avgångar. Även flera avgångar senare på kvällen. 

Småbussar vore bra så behöver de inte gå med så få personer.  

 

 

b. När du ska ta dig till och från orten, vilket/vilka färdmedel använder du då? (Buss, 

cykel, moped, bil) Vad behöver du för att ta förflytta dig utan egen bil?? Hur 

fungerar skolskjutsen? 

 

Bil 

Bil används till och från orten. Bil. Oftast egen bil. Behöver två bilar om man har olika arbetstider. Bil 

användas till och från Ardala. Alla vi åker bil för att ta oss härifrån. Här hade merparten bil när man 

förflyttade sig, ibland på sommaren kan man ta cykeln då det finns en bra cykelbana. Bil och cykel 

gäller. Mest bil.  

 

Kollektivt 

Skolskjutsen (småbussarna) är ofta överfull på fredagar och barnen får stå upp, inte säkert. Cyklar 

ibland på cykelvägen in till Skara. Önskar bättre och fler bussturer in till och från Skara, det behövs 

för att förflytta sig utan egen bil. Ibland buss. Tiderna är dock inte alltid bra Ardala-Skara-Skövde etc. 

Fler bussar önskas generellt. Närtrafiken kan nog kommuniceras bättre. Information behövs för att 

fler ska veta om detta. Skolskjutsen är inte alltid så bra tajmad om man slutar en annan tid än bussen 

går. Västtrafik lokal linje behövs till Ardala. Skolskjuts: Finns ingen separat för lite större barn. Funkar 

bra för de mindre. Bussarna till Vara och Kvänum går in till Ardala, men det är få turer. Ardala ligger 

för nära staden. För många år sen kunde man betala för taxibilar. Det kommuniceras till gruppen att 

det finns närtrafik och gruppen svarar tillbaka att det borde kommuniceras bättre då det inte är så 

många som vet om detta. Skolskjutsen fungerar bra säger en person. Några andra bor precis på 

gränsen till Ardala och har tidigare inte beviljats skolskjuts. De har kämpat för detta i många år och 

nu har det äntligen löst sig. Skolskjutsen kan vi inte uttala oss om vi är för gamla. Bra att det finns 

handlarturer på tisdagar för de gamla. Vi önskar att det gick fler bussar och tätare avgångar. Även 

flera avgångar senare på kvällen. Småbussar vore bra så behöver de inte gå med så få personer. 

Veckodagarna bra bussförbindelse, sämre på helgen. Bra skolskjuts. Bättre bussförbindelser. 

Färdmedel/dåliga bussförbindelser. Dåliga bussförbindelser. Låt mjuka linjen gå ut till Ardala. Bussen 

få turer. Äldre barn från skolor i skara tar bussen till Ardala och tar skjulskjutsbussen vidare hem. Fler 

bussmöjligheter, kan stadsbussen ha en linje till Ardala? 



Cykel 

Det är inte tillräckligt tryggt att cykla från Synnerby. Cykelbanan till Skara använts frekvent och är bra. 

Men detta kan påverkas negativt av en eventuell solcellspark. Bra att cykelpendla Ardala-Skara. Har 

testat elsparkcykel till jobbet med bra lampa. Det går bra att cykla in till Skara. Bra cykelväg in till 

Skara. Bil och cykel gäller. Det går att cykla till staden även på vintern då snöröjning varit bra. 

Belysningen längs GC mot staden saknas – Skulle öka trygghet. Mest bil men även cykel. Bättre 

förutsättningar för cykel med mer belysning. 

Säkerhet 

Avfarten på E20 är dålig, särskilt när det är halt. De har förekommit en olycka nyligen men det har 

även hänt tidigare. Vägen ned till E20 sluttar och blir ofta väldigt hal. Det är bra med sand/saltning 

vid vinterväglag. Farlig utfart till E20. Kamera hade varit bra. Några vägar är väldigt dåliga. De lutar 

och behöver en översyn. Svårt att mötas med andra bilar. Djupa diken. Korsningen ut till E20 behöver 

göras nått åt. På vintern är det halt då det är en backe ner. Påkörningsfil mot GBG.. Rondell vid skolan 

mot Gröneskogsvägen/Promille. Huvudled hela lidköpingsvägen. Bredda Promillevägen, reservväg vid 

olyckor på E20. 

 

 

c. Finns det behov av offentliga ladd platser för elbilar? Var i så fall? Finns det bra 

med parkeringsplatser och är de tydliggjorda? 

 

Parkering 

När GoIF spelar match är det fullt på parkeringarna och platserna räcker inte till. Kan man ha en 

pendelparkering/vanlig parkering med ladd stolpar. Generellt inget att säga kring parkeringar. Vet 

inte hur det är med behovet av parkering vid skolan. Till skolan behövs fler parkeringsplatser, det är 

alltid trångt.  Finns en bra gräsplätt. De använder ett helt kvarter som vändplats. Man skulle kunna 

använda vägen ut mot gamla E3 mellan 06-08 och 16-18. Alltid fullt på parkeringen vid Ardalagården, 

en del ställer sig vid vägen och får bassning för det. Besökande, läkare och arbetsterapeuter behöver 

använda parkeringen. De som vill använda elljusspåret parkerar vid vägen. Parkeringen vid GoIF 

stugan är ofta väldigt full i kombination med fotbollsmatcher eller träningar. Är de A-lags match så är 

den mer än full. Parkeringsplatser utanför GoIF-stugan var lite liten. Kan man göra den större? Dåligt 

och för lite parkering vid skolan. Parkeringsplatser är inget stort problem i Ardala. Fler 

parkeringsplatser vid t.ex. Körsbärsstigen. 

 

Laddplatser 

Det finns nog inga ladd platser idag. Men behovet verkar inte så stort idag. Men det hade varit bra 

vid affären eller pizzerian. Finns en vision om ladd platser vid My Market. Men väldigt liten parkering 

där. Finns behovet? En mobil GP-tapp (som i Timmersdala) skulle kunna funka. Parkeringen i 

närheten till affären är bra, där ställer sig många som samåker. Här skulle man kunna ha ladd stolpar. 

Laddplatser borde också finnas vid skolan. Finns det några ladd stolpar här ens? Nej det gör det väl 

inte. Det saknas. Finns inga elstolpar, dem var osäkra på om det var förberett vid pizzeria och affären. 

Laddstolpe vid affären. Laddstolpar önskas med utbyggnad. Ser inte behovet i Ardala, möjligtvis vid 



affären. Kanske lärare kan behöva ladda under arbetsdagen. Etablerar man en ladd plats kan den sen 

i framtiden byggas ut för att fler ska kunna ladda. Badet är en alternativ plats då det finns bra med 

parkeringsplatser. Laddplatser vid idrottsplatsen. 

 

Förslag 

Gör parkering på grönområdet vid skolan intill busshållplatsen så att man kan hämta och lämna sina 

barn på ett smidigt sätt. Förslagsvis skulle det också kunna göras någon avlämning och 

hämtningsplats. Det är idag trångt att parkera vid skolan. En person i gruppen påpekar att det råder 

bristande skötsel runt busshållplatsen – det är mycket ogräs och ser tråkigt ut. Vi vill ha en rälsbuss 

som går genom Ardala och Skara.  Ett tuff-tuff-tåg.  Behov av ladd värmare vid IP och skolan. 

Snöröjning vid samåkningsparkeringen. (Ligger vid gamla kiosken vid Lidköpingsvägen. 

Parkeringsplatser saknas – förslagsvis grönyta söder om skolan. Höger om (lidköpingsvägen 2) 

optimera ytan för parkering alternativt annan funktion (återvinning). Mörkt och otryggt vid 

parkeringen vid fotbollsplanen, lampa önskas här, annars är parkeringen bra med uppmärkta rutor 

och tom. Handikapps uppritat. Parkeringsförbud längs Skogsbärsvägen. 

 

 

2. Mötesplatser, fritid och föreningsliv 

 
a. Vilka platser/mötesplatser vill man gärna vara på? Utomhus? Inomhus? (Barn, 

äldre) 

 

Inomhus 

Önskar en fritidsgård som kan användas av äldre på dagarna och ungdomarna kan vara där på 

eftermiddag/kväll. Förr var biblioteket en träffpunkt. Önskar en samlingslokal med ett pentry som 

kan användas för sammankomster och fester. Positivt att dagverksamheten finns. 

Pensionärsföreningen SPF. Det är något begränsat när det kommer till lokaler till befogande. Det är ju 

bra med bygdegårdar i t.ex. Vinköl och Synnerby och utanför tätorten men det skulle gärna vara lite 

mer i Ardala. Församlingshemmet. Skolans matsal kan nog vara bra men man kommer ju inte åt 

köket tyvärr. Ungdomar, barn, förskolan, fritids. Någon vid bordet frågar om det finns planer på 

padelhall.  En annan efterfrågar multiarena och tycker det hade varit roligt. Men Annagården är bra. 

Där har de stickcafé varje onsdag. Bastun är bra och för alla. Vi har en aktiv SPF här, det finns Bingo. 

Inomhus har vi möjligheten att hyra Ardala GoIF-stugan. Vi har ingen samlingslokal på riktigt, det 

saknas. Alla mötesplatser inomhus måste man boka men det finns ingen naturlig plats att mötas 

inomhus. VI har inget bibliotek eller något men troligtvis inget vi vill ha framöver. En multi-

sportarena vore bra. Tennis och badmintonbanor vill vi ha. Gymnastiksalen den kan man hyra, 

bastun, biokvällar med junis och ibland har man även ordnat ”Spel och pyssel kvällar” i GOIF Stugan. 

Affären har också blivit någon form av mötesplats. Ardala SPF mycket bra mötesplats. Kyrkan. 

Affären. S:ta Annagården. Pizzerian. My market. Annagården var historiskt största andelen barn och 

ungdomar deltog i aktiviteter. IP är en mötesplats. GOIF stugan. S:ta Annagården. GoIF stugan. 

Affären. 

 



Utomhus 

Det som finns är badet och skolan. Fina lekplatser finns på nära håll. Grillplatsen är väl nyttjad. 

Gubbaröran. Boulebanan. Elljusspåret och grillplatsen Fotbollsplanen, idrottsplanen, badet. 

Junikuppen. Då händer det grejer. Största arrangemanget vi har. Grillplatsen i elljusspåret. 

(elljusspåret som helhet kan bli bättre, röjs lite hafsigt) Äldre utnyttjar elljusspåret. Badet. 

Hundrastgården. Uteservering på My Market. Boulebana. Föreningsaktiviteter. Isbana spolad i 

vintras. Fotbollsplan (med vanligt gräs). Tre planer (två fullformat). Lekplats vid skolan och vid HSB, 

Skyttahedsgatan? Isbanan som skolan spolar på grusplanen har varit toppen. De satte upp belysning 

så det gick att nyttja den även på kvällen. Skidspår var mycket uppskattat, men det måste finnas 

någon som gör det. Badet! Där vill alla vara, både unga och gamla. Det är ett tillhåll. Boulebanan är 

ett bra tillhåll här i Ardala. Den är jättebra! Fotbollsplanen är jättefin och det är stort och bra. 

Inomhus har vi lite dåligt. Många spelar boule. Önskar Disc-golf, natur-pumptrack, ute gym vill vi ha. 

Fotbollsplanerna, boule banan, badet, elljusspåret, grill platsen mycket positivt. Badet. Fotbollsplan. 

Boulebanan. Boulebanan. IP. Badet Skolskogens grillplats Boulebanan. Badet. IP. Skogen. Grillplatsen. 

Lekplatsen. 

 

Övrigt 

Det körs ungdomar Stureplan-Skara. Det är bra. Ungarna hänger gärna hemma eller drar till staden. 

Fotbollsplanerna idag blir ofta leriga och en multiarena innehåller ofta konstgräs. En arbetsdag 

efterfrågas, där man kan städa gemensamt i byn och sedan träffas och grillar korv. Miljöstationen och 

parkeringsplatsen i stort är lite dåligt med belysning t.ex. mot Boulebanan. Lekparken 

Skyttahedsgatan behöver mer belysning, mer bänkar. Grillplatsen är superfin! Det är supertrevligt att 

man spolar is! Förskolan bamse har blivit bättre efter plantering av häck och växtlighet för att 

motverka vind.  

 

 

b. Finns det miljöer man undviker för att de är otrygga eller dåliga?  

 

Tryggt 

Är hellre ute går själv i Ardala än inne i Skara, känner sig trygg i Ardala. Känner sig inte otrygga. Man 

upplever Ardala som en trygg plats, förutom vid miljöstationen där är det mörkt och man önskar sig 

en lampa där. Positivt med pensionärsgänget som sköter om miljöstationen så det inte blir skräpigt 

och fullt. Inga otrygga områden att identifiera. 

 

Otryggt 

Skogen verkade uppfattas som läskig enligt barnen. Belysningen på cykelbanan saknas Skara-Ardala. I 

spåret blev en kvinna överfallen i kröken när några lampor var trasiga. I det stora hela känner man sig 

trygg i Ardala.  Gruppen pratade också i samband med trasiga lampor att de går att felanmälan saker 

till kommunens app. Cykelvägarna vid Björnbärsstigen och Körsbärsstigen upplevs otrygga då det kör 

bilar på cykelbanorna. De som bor på Körsbärsstigen åker bil och genar på gångvägen för att komma 

ut på gatan. Det bör finnas någon åtgärd som hindrar att bilarna kan åka på gc-vägarna. Det känns 



något otryggt i skogen. Ett par i gruppen håller på med Geocatching och de som letade efter en av 

”poddarna” hittade narkotika i skogen vid grillplatsen. Det kanske finns en del sådana som far runt i 

byn. Det känns lite osäkrare idag än tidigare. Många som ställer bilar vid elljusspåret och där är det 

många som rastar hundar. Det blir lite otrygg parkering och känns obehagligt att gå förbi. Cykelbanan 

är väldigt mörk. Cykelbanan när det är mörkt. Från Skyttahedsgatan till anslutning GC känns otryggt 

(mörkt och övergivna fordon). Skogen, vildsvin och bitvis mörkt. Cykelvägen, mörkt. Lidköpingsvägen 

otrygg att gå över Järnvägsbanken mellan S:ta Annagården och elljusspåret är mörkt. 

 

 

c. Saknar du några mötesplatser eller organiserade aktiviteter på orten? 

 

Aktiviteter då och nu 

Poolpartyt är uppskattat. Man är rätt nöjd. GOIF har haft lite fritidsgård tidigare. Gympa fanns med 

Korpen för alla åldrar, sedan GOIF, finns inte kvar. Var på väg att starta om men den som drev det 

skulle fått betala istället för att få betalt. Vad kan kommunen göra? Skolskogen använder många för 

att grilla. GoIF stugan kan också användas för att grilla. Det finns ingen bygdegård i Ardala, men 

någon säger att GoIF stugan fungerar lite som en bygdegård. Kyrkan är en fin lokal – där finns öppna 

förskolan. Kyrkan är väldigt aktiv och det finns en kör som anordnar olika konserter. Tidigare har det 

anordnats matlagningskurser i skolans kök. Organiserade aktiviteter för oss är väl SPF, Ardala GoIF 

och Svenska kyrkan. Tidigare kunde man köra pass i gympan, men pga. ekonomi nerlagt. 

 

Förslag på aktiviteter 

Arrangera promenader och tipspromenader. Saknar innemiljö med gymmöjligheter. Saknar gympan 

inomhus med en instruktör från Skara kommun, vill gärna ha tillbaka den. Ute gym. 

Motionsgymnastik. Gymnastik i gympasalen efterfrågas och det ska vara till för alla, inte enbart en 

specifik grupp. Tipspromenader. Loppis m.m. Damgympa. Ute gym. Freesbeegolfbana. Inomhushall. 

Konstgräsplan. Grillplats på badet. Ute gym i spåret. Man kan köra utegympa! Pengar till ute gym i 

anslutning till elljusspåret. Multirink vid Mariebergsskolan är en attraktiv sak till Ardala. Man tycker 

att närheten till allt är bra. Man saknar en Freesbee bana det vore trevligt att anlägga en sådan 

tyckte dem, dem hade också ide på vart den kunde förläggas. 

 

 

Tips på åtgärder 

Önskar skyltar till grillplatsen och spåren. Det finns något för barn i kyrkan, men det vet man inte så 

mycket om. Det borde finnas automatiska lampor som släcks i gymnastiksalen. Ibland har det lyst i 

långa perioder. Behövs något för barnen som är lite äldre. 13–14-årsåldern. De vill oftast bara hänga 

någonstans. Bra om det finns någon plats att gå in när det är kallt. Det blir EPA-traktor eller moped, 

blir automatiskt ett motorintresse. Ett garage kunde behövas. Det finns en tennisplan men det finns 

inget nät. 

Tankar 



Fotbollen är det stora här, men det finns inte så mycket annat. Det finns många aktiviteter i Skara 

men det borde finnas aktiviteter i Ardala som kan locka folk utifrån att ta sig till Ardala. Det behöver 

finnas någon som är driven och tar tag i det. När fritids stänger flyttas alla barn i Ardala till Skara, 

men man kan ju lika gärna flytta barn i Skara till Ardala.. Det har förekommit lite vandalisering men 

inte så farligt. Vi saknar öppna mötesplatser. Öppna lokaler inomhus. Vi har inget café eller fik. Vi 

saknar möjligheten att ses någonstans inomhus. Vi saknar en mötesplats för alla. 

 

 

 

d. Är mötesplatserna tillgängliga och inkluderande för alla?  

 

Tekniskt 

Ja. Det finns viss begränsning i hur man kan använda alla lokaler. T.ex. Annagården och skolan. Där är 

det tillgänglighetsanpassat. Pensionärsföreningen har varit bra och fixat t.ex. ramp. Pizzerian är lite 

svår att ta sig in i. Kanske en ramp skulle vara bra. För att ta sig till grillplatsen och elljusspåret ställer 

sig en del på ”grusparkering” kan göras iordning till ordentlig parkeringsplats (lidköpingsvägen). 

Slånbärsstigen grönområde klipps inte, en plats där barn historiskt lekt på (men frågan är om den 

skulle brukas av dagens barn då de ofta intresserar sig för annat). 

 

Socialt 

Ungdomarna kan känna sig lite utanför. Säbo har ”gubbröra” för alla män (Dagcentralen). 90 % i byn 

vet inte om det. Ardalagården och Sankta Annagården. Miniorer i kyrkan. Öppna förskolan finns. Alla 

runt bordet är överens om att det är tillgängligt och inkluderande, de har inte hört något annat. 

Pensionärsförening finns och är aktiv i GoIF stugan med ungefär 100 stycken deltagare. Alla behövs i 

Ardala och alla i gruppen hoppas att det upplevs inkluderande.  Nej tyvärr det är varje förening för 

sig. Ja. Lekplatsen vid förskolan är inte tillgänglig dagtid bättre allmän lekplats t.ex. vid 

Skyttahedsgatan. 

 

Övrigt 

Bygga ett nytt hus för olika aktiviteter. GoIF stugan behöver bytas ut. 

 

  



3. Boende, trygghet, service och gestaltning 
 

a. Hur är mixen av boenden? Exempelvis antal boenden, olika typer av boenden och 

för olika åldrar. 

 

Lägenheter 

Saknar hyresrätter. Nya hyresrätter kan vara attraktivt för äldre som ändå vill bo kvar i Ardala och då 

frigörs villor för yngre som kan flytta in. Inte så många hyresrätter. Inte många hyreslägenheter. Finns 

typ åtta lägenheter i gamla kommunhuset. Några hyresrätter finns. Saknas lägenheter både för yngre 

och äldre. Hyresrätter och bostadsrätter. Bygga flerfamiljshus. Mindre lägenheter skulle göra att 

yngre skulle kunna bo kvar i Ardala. Vi har villor, BRF, och ålderdomshem. 

 

Villa 

De flesta bor i sina villor. Framför allt villor. Ardala är en villaidyll. Om Ardala ska växa ska det ske 

succesivt och inte för snabbt. Någon annan frågar vad som händer med skolan om Ardala växer – 

kommer den att byggas ut eller slår man ihop den med en annan skola. Mer folk i Ardala kommer att 

leda till mer regelbundna bussturer. Gruppens uppfattning är att många tycker Ardala är bra som det 

är nu. Ett par i gruppen berättar att de har valt att bo på landet och bor i närheten av ett nytt utpekat 

bostadsområde i kommunens ÖP. Nya hus i närheten av deras boende skulle ta bort karaktären där 

de bor. Det är viktigt att också förvalta – en viktig aspekt att få med är hur vi tar hand om det som 

redan finns.  

 

Behov 

Marknära boenden för seniorer är en bristvara. Svårt för äldre att kunna flytta till mindre om man 

bor i villa. Seniorboende/trygghetsboende i skogskanten skulle bli jättebra. Småhus med två rum och 

kök, garage, uteplats. Ökar underlaget för affären om människor kan bo kvar när de sålt sin villa. ÖP 

räknar med 70-100 personer. Det var synd att kommunen sålde gräddhyllan och 

pensionärslägenheterna. Det finns ju mark och vi funderar på om det finns utrymme för ett lite 

bättre äldreboende typ serviceboende med tre rum. VI som är lite äldre vill gärna ha samhörigheten 

av en BRF. Se till att det är bekvämt. VI är många som är 70-plussare och vi vill åt bekvämligheten och 

vi vill ha ett mellansteg mellan vanligt boende och äldreboende. Bortanför kyrkan vore bra att det 

låg. Bra det finns lite av varje, men det man var överens om vid bordet så saknar man seniorboende 

Ex, Stinsen och Teglagården. Boende och trygghet. Seniorboende saknas som nämnts innan – Detta 

skulle ge lediga hus så fler unga kan flytta in . Annars är det en styrka i Ardala – mixen mellan äldre 

och yngre boende. Regionaliseringen vad händer med den. 

 

 

  



b. Hur fungerar servicen, såsom tillgång till butik, hälsovård, bibliotek, skola, 

barnomsorg, äldreomsorg mm? Vad saknar du? 

 

Fungerar bra/förbättring 

Skola, förskola och äldrevård fungerar jättebra. Affären är bra. Fungerar i alla lägen förutom 

hälsovård och bibliotek. Det är bra och det man behöver finns. Affären känns lite osäker. Den är 

stängd när man behöver ibland. Det är lite glest med bilar där. Undrar hur det går för dem. Det var 

bättre när det fanns lite personal där. De som främst behöver den kanske inte så lätt kan använda 

den. Bra med bussen man kan åka med för att handla i Skara. I Ardala finns det äldreboende, affär, 

skola och ungdomsverksamhet. Vi har butik. Skola har vi. Barnomsorg och äldreomsorg har vi. Bra, 

positivt med skola, äldreomsorg, fritidsanläggning, bad och affär. Inget behov av bibliotek. Butik 

finns. My market måste bli bättre, dåligt skött. Skolan lyfter, äldreomsorgen har brister, butiken är 

bra svåranvänd av äldre – förut kunde man betala med kort då det fanns personal på dagtid – detta 

går inte idag. Vi bor i en mindre ort – då får man räkna med att allt inte finns. Butik finns men vi 

behöver stötta den mer. Väl fungerande förskola, skola och äldreomsorg. 

 

Saknar 

Saknar en vårdcentral som kan komma till Ardala ett eller flera tillfällen per vecka. Saknar fritidsgård 

med läxhjälp. Hälsovård saknas, inget bibliotek, kollektivtrafik saknas särskilt på helgerna. Om 

tätorterna är viktiga kan vi inte utesluta service. Det finns äldre som inte vill köra eller inte har 

körkort. Kommunen sålde alla ”pensionärslängor” – det tycker en i gruppen var dåligt – det har varit 

stökigt där sedan dess. Det är bra att man kan beställa hem och hämta paket i affären. Hälsovård har 

vi inte. Bibliotek saknar vi.. Det hade varit bra att öppna upp för att den SSK som jobbar på 

äldreboendet kunde ha uppsökande verksamhet eller ha en typ liten filial på orten. Bokbuss. 

Trygghetsboenden önskas. Möjlighet till distriktsköterska. 

 

 

c. Hur upplever ni tryggheten på orten?  

 

Tryggt 

Tryggt, tryggt även i Skallmeja. Bra med två hjärtstartare. Man är trygg som vuxen. Man har koll på 

varandra. Tryggheten är god. Bra.  

 

Otryggt 

Avståndet till akutsjukvård är inte bra. Minst 40 minuter numera. När några lampor var trasiga i 

elljusspåret blev en kvinna överfallen men överlag upplever de Ardala som en trygg plats. 

Utomhusbelysningen kan göras starkare. Miljöstationen mörkt. Bra! Jättebra! Tryggheten upplevs 

positiv. Grannsamverkan mycket bra. OK! Det är tryggt i Ardala – grannsamverkan så vi hjälpts åt – 

låg mängd genomfartstrafik – Barnen kan härja fritt pga. hög trygghet. Känner oss trygga i Ardala. Bra 

med hjärtstartare i samhället, pusha för SMS livräddare. 



d. Hur tycker ni att nuvarande områden sköts, som rensning, lövborttagning och 

snöskottning m.m.. 

 

Snöröjning  

Snöskottningen har vissa brister. Snöröjningen har sköts bra generellt. I år. Bättre här än i Skövde! 

Snöröjningen har försämrats de sista två åren. Kör inte ända fram. Går inte att gå på trottoarerna. 

Mer snöflyttning än snöröjning. Riktigt dåligt i år. Sandningen bara ett sträck i mitten på varje 

körbana. Märks väldigt väl att det är nya som kör snön. Dålig snöröjning – smälte och blev till is – gick 

sedan inte att få bort. Från GoIF stugan upp till elljusspåret finns det önskemål om att det ska 

snöröjas. En person med barnvagn trodde det skulle gå trögt att ta sig fram med barnvagnen, men 

det har gått förvånansvärt bra. Alla skottar runt sina hus och en bit ut på trottoaren och bit in hos 

grannen – alla hjälps åt-. Snöröjningen har blivit bättre det sista. Men det är jobbigt med snövallarna. 

Inte i år, men andra år bra. Snöröjning är under all kritik. Sent ute med att skotta. Trottoarer behöver 

snöröjas. Bättre snöskottning. Snöskottningen har varit okej. 

 

Trädgårdsavfall 

Trädgårdscontainern är bra. Bra geografiskt placerad. Kanske den hade kunnat stå där för julgranen 

också, men man kan ju lämna den på våren. Trädgårdscontainern är jättebra men behövs även på 

sommaren. Skrev ett Medborgarinitiativ om det men fick inget svar när de skickade in. 150 hushåll 

använder dem (finns 2st). Rensning av trädgårdsavfall, de containrarna som ställs ut varje år borde 

stå lite längre. Det borde också finnas en till container. Bra med containrar för trädgårdsavfall men 

kan gärna få står längre tid. Bra med vår- och höstcontainer. Och återvinningscontainer. 

 

Platser 

Tyvärr sköter inte alla sin egen tomt så bra. Det förstör tyvärr intrycket av samhället och närområdet. 

Det ligger fullt med ruttna träd längs gamla järnvägen. I elljusspåret finns det också platser där 

skötseln skulle behöva förbättras. Det bedrövliga gamla stationsområdet är bara en stor skräphög – 

det borde göras något åt. Det är ingen ordning där. Det måste gå att göra något annat där. Snygga 

upp det lite. En allmän översyn skulle behövas. Den gröna platsen vid gärdet behöver gräset tas om 

hand när det klipps. Bättre skötsel av grönområde vid pulkabacken. Kommunen har ett markområde, 

skog/nedfallna träd och sly/buskage, mellan Skyttahedsgatan och cykelvägen och att det ser för 

dj....ligt ut. Undergången under E20 saknar diken och blir översvämmad och är blöt på sommaren vid 

regn – dålig dagvattenhantering – skottningen gångbanor är bra men när man korsar gatan är det att 

pulsa genom snön (inne på kommunala gator). Rensning brunnar – främst kopplat till nu när snön 

smälter – det blir stående vatten. Brunnar längs ”Promillevägen” sönderkörda vid drift. Bättre 

dikesrensning för att vattnet ska rinna undan så det inte blir för mycket mygg.  

 

Övrigt 

Vi är inte prioriterade och lite bättre prioritering önskas. Boende kan tänka sig att sköta vissa partier 

själva. Grusborttagning och löv blås sköts jättebra. Kajorna. 

 



 

e. Är det något som saknas vad gäller gestaltning på orten? 

 

Växt och grönt samt infarten 

Önskar att ogräset slås vid vägen när man kör in i Ardala från E20, även vid busskuren. Fint med 

rabatten. Någon plantering vid den stora gröna plätten vid busshållplatsen hade varit fint. 

Anslagstavla vid Ardala GoIF så man vet var elljusspåret börjar. Få tillbaka blomplanteringen den har 

varit nedlagd på senare tid. Skulle vara lite mer inbjudande när man kommer in i Ardala. En liten sten 

på gräsplätten. Någonting fint på bägge sidor om infarten från E20, istället för hög sly och en 

pumpstation. Viktigt att det är inbjudande. 

 

Skyltning 

Kanske en välkomstskylt. Infartsskylt låter bra att det kan komma hit. Välkomstskylt med reklamplats 

på vad som händer i Ardala. En välkomstskylt önskas till Ardala. Synlig skylt ”Välkommen till Ardala”. 

Saknas vägvisning till badplats och IP. Trevlig infart i Ardala med skylt som välkomna samt stenar och 

träd. Rabatten är fin med behöver mer skötsel. En infoskylt som visar Ardala och spåret. 

 

Övriga tankar 

Välskött samhälle med välskötta fastigheter. Går det att skapa någon form av solskydd i anslutning till 

badet? Engagemang från kommunen om elljusspåret. Finns inte kommunala planteringar. Det 

parkeras mycket på gatorna tycker någon, även fast det finns plats på den egna tomten. Någon 

önskar en extra längre slinga i elljusspåret som kopplas på den befintliga. Det fanns tidigare en längre 

slinga men som har vuxit igen. Banvallen mot Simmatorp nämner någon som ett längre 

promenadstråk. Men där har man promenerat så mycket och det är bara en raksträcka. Någon 

nämner att det tidigare har funnits en soptipp under skolan och fotbollsplanen. Positivt att man 

satsade på badet och att fritids använder det. Tidigare fanns det som ett tält över poolen med 

värmefläktar som värmde gott. Sedan 70-talet har det hänt mycket, E20 gick tidigare genom Ardala. 

Julgran med belysning på vintern. Affären kan göra reklam för varor m.m., Julpynt. Säkerhetsdörrar 

och skåp till äldreboendet. 

 

 

  



4. Näringsliv, turism och marknadsföring 
 

a. Vilken roll har orten som arbetsplats?  

 

Arbetsplatser 

Skolan och äldreomsorgen är arbetsgivare. Jordbrukare, affären och pizzerian, inte så många 

arbetstillfällen. Liten roll som arbetsplats. Egentligen bara skolan, förskolan och Ardalahemmet. Nu 

är ju minkfarmarna nedlagda. Halla foder finns också. Blombacka. Många egenföretagare runt 

omkring. Åkeri. Skolan. Affär, pizzeria, Allmusik, Halla foder, Skanska, Vinköls mekaniska. Emilssons 

måleri. Skolan och äldreboendet. Kyrkan. Musikgruppen – eventbaserat. Förr fanns det en minkfarm. 

Skolan, gymmet, förskolan, kyrkan, pizzerian men det är allt. Kommunal arbetsplats. De som finns har 

stor betydelse. Begränsat. Äldreboende, skolan, förskolan, industri ”Halla foder”, allmusik. 

 

Orten 

Ardala är mer en ort som man bor på och jobbar på annan plats/ort. Ardala är mer en sovstad. Ardala 

är ju ingen stor arbetsplats, men vi diskuterade vid bordet vad som fanns runt omkring och vad som 

eventuellt skulle byggas. Så de tycket att Ardala inte spelade så stor roll i detta. De pratade om en 

solljuspark som eventuellt skulle byggas. Ardala bor man och de flesta arbeta någon annanstans. 

Orten som arbetsplats är liten men man pendlar till andra orter och jobbar. Bra och viktigt att det 

finns arbetsplatser på orten så att det rör sig människor i samhället dagtid. 

 

 

b. Vad behövs det för att utveckla företagandet på orten?  

 

Samlade tankar 

Det går nog inte. Det är inte det bästa. Om man skulle vilja starta verksamheter finns det inte lokaler 

för det. Det kanske inte riktigt behövs arbetsplatser här. En pub skulle vara roligt. Drivande personer 

på orten. Förutsättningarna finns annars. Verksamhetsmark finns med på ÖP. Några tycker det är 

svårt när det ligger så nära Skara. Här bor man och sen åker och jobbar någon annanstans. Det ligger 

inte så ofta hus ute till salu i Ardala på grund av att de säljs direkt. Större verksamheter ska vara i 

tätorten utmed E20. Här ska inga industrier vara. Ardala ska vara för boenden. Det får kosta vad det 

kosta vill om företagen etablerar sig inne i Skara. Verksamhetsmark, Industrimark och solcellspark? Vi 

ser inget behov av det. Industrimark. Lokaler att hyra. Industrier – Dåligt med mark och lokaler att 

etablera sig på – Nära andra orter där verksamheterna finns men man bor i Ardala. 

 

  



c. Vilka platser visar man gärna upp? Vilka platser kan förbättras? 

 

Visar gärna upp 

Visar gärna upp badet. Bättre samarbete mellan Skara kommun och fotbollen gällande skötsel. Badet 

är fint och det är vi stolta över. Naturen runtomkring och det naturnära boendet. Kan inte klaga på 

hur lätt det är att ta sig med cykel. Kyrkorna. Man är ganska nöjd med hur det är och att det inte är 

massor av turister. Julalagret är något att visa upp för Skara. Badet och affären. Gruppen pratar om 

matställen, pizzerian i Ardala och något i Kvänum. De gamla kyrkorna är fina. Fornstugan i Synnerby. 

Hällkistan vid ån där Flian går ihop med Hafsen. Jag är stolt över Ardalagården och skolan. Det är 

vackert här. Det är inga tomma lokaler. Lekplatsen är rolig för barnbarnen. Badet, närheten till 

naturen och skogen. Badet. Idrottsplatsen. Motionsspåret. Badet. IP. Ardalagården. Annagården. 

Grillplatsen. Kyrkan. Badet. Alla fina lekplatser som kommunen rustat upp. IP och badet, miljön runt 

skolan (skogen, grillplatsen, nära naturen). Badet. IP. Junicupen. Äldreboendet. Skogen. Förbättra 

gillplatsen samt lekplatsen vid Skyttahedsgatan. 

 

Kan förbättras 

Fornlämning på flatabacken, det är dåligt skyltat till den. Den platsen skulle kunna göras iordning och 

skolklasser och grupper kan göra utflykter dit. Närheten till Flian – skulle kunna bli en badplats. 

Paddla kanot. Elljusspåret.  Känns inte likvärdigt. Petersburg prioriteras och sköts och får el för fyra 

miljoner. Man kan ju springa två varv istället. Cykelvägar borde prioriteras före elljusspår. Göra 

idrottsplatsen mer attraktiv. Bullerskydd, träd/häck. Skydda även förskolan (Bamse) med bullerplank 

eller träd/häck. Motionsspår som är belyst. Förbättra: Högre aktivitet av skötsel elljusspår – mycket 

gräs som växer – sladda. (det har varit väl fungerande att skicka in synpunkt via webtjänst för att få 

riktad underhållsåtgärd = bra!) 

 

Övriga tankar 

Bilbingo vore roligt. Vi bor bra som vi gör, bor väldigt centralt och har mycket inom räckhåll. Man kan 

cykla ända till Kålltorp. Det finns inga övernattningsmöjligheter här. Det känns inte som att man åker 

hit om man inte har någon anledning – man bor här. Turismen är lite dålig. Vi vet inte ens om vi är 

intresserade av att ha turister här.  

 

 

 

 

 

 

  



d. Vad kan göras för att gynna en hållbar turism?  

 

Samlade tankar 

Cykelvägar. Utnyttja badet. Men det är mest för de som bor här. Lite kaféer och gårdsbutiker saknas i 

den här delen av kommunen och på landsbygd. Några i gruppen säger att de inte vill att Ardala ska bli 

en turist magnet. Vi har ingen turism. Allemansrätten bra, annars hade dem svårt att komma på 

något. Informationstavla. Badet. Air bnb. Ställplats vid gamla isrinken. Badets öppettider behöver 

förlängas, öppna tidigare på våren och stänga senare på hösten. Digital tipsrunda om Ardala. Pub. 

Spelar fotboll – käkar en körv(pizza) och åk hem sen. Juni-cup fotboll, häxjakt och orientering. 

Marknadsföra att Ardala är nära verksamheter i t.ex. Skara där man kan bo. Skyltas nere vid E 20 om 

affär, pizzeria, bad osv. Promenadstråk längs Flian. 

 

 

e. Vad finns det för förbättringsområden/idéer för att utveckla marknadsföringen av 

orten?  

 

Sport 

Junicupen är populär. Junicupen spelas 130 matcher med folk från hela Sverige. Engagemanget skulle 

kunna gå att överföra på andra frågor. Elitlag i fotboll. Ett par hundra brukar kika på 

fotbollsmatcherna. Junikuppen skulle man kunna göra lite mer kring – engagera mer folk i Skara som 

kommer hit. Konstgräsplan på fotbollsplan hade varit bra och då kan man hyra ut till flera. Det 

underlättar vinterträning. Varnhem har konstgräsplan men de har knappt någon fotboll längre och 

någon i gruppen tycker att de då bör finnas en konstgräsplan i Ardala eftersom fotbollen är populär 

här. Fotbollen finns för alla åldrar, men vissa årskullar har slagits ihop. Det finns i riktigt samma 

underlag för tjejer, men det finns tjejlag men det är pojkar i föreningen. 

 

Evenemang 

I somras var det ett evenemang – poolparty – det skulle bli roligt om det återkommer varje år. Då 

marknadsförde man poolområdet väldigt mycket och man marknadsförde för att boende i Skara 

skulle ta sig till Ardala. Det finns ingen utomhusscen i Ardala. Kring Valborg nämner någon att det 

brukar vara firande vid Annagården. 

 

Förslag 

Märka upp till fornlämningen. Naturpasset och ”Hitta ut” kan användas för att få hit besökare. I 

huvudsak ska nog Ardala satsa på att vara en boendeort. Kanske ställplatser för turister. Banvallen 

mot Kålltorp – där kan man cykla men det är inte asfalterat. Mot Kålltorp växer banvallen igen. Man 

kan plantera blommor. En ställplats för husvagn. Låt styrkorna komma fram mer. Vad kan kommunen 

hjälpa till med? Lokalmedia är dåliga på att rapportera från saker som händer. Bra med kommunens 

hemsida att Ardala har en egen sida som Peter presenterade, Marknadsföra sig själva mer, vara 

ambassadörer för sin ort där man bor. Infartsskyltar. Marknadsföra sig tillsammans med föreningen, 

affären pizzerian m.m. Pizzerian blev tydligen två i att göra den godaste kebab pizzan i kommunen, vi 



har ju en hel del pizzerior.  Marknadsföring av nya tomter. Genomfarten till Lidköping. GoIF stugan 

behöver bytas ut. Lekredskap vid grillplatsen. Ute gym. Möjlighet att kunna tälta. Äldreboende (Om 

det finns stannar fler kvar på orten, husen tillgängliga – utökar skolan osv.) Nya tomter att bygga nya 

hus på.   

 

Övrigt 

I stort är vi mycket nöjda med hur det är. Hur kan vi lyfta hur bra det är att bo i och runt Ardala? 

Fortsätta berätta hur bra det är här. Vi har barnen, affären, många eldsjälar, i Många återvänder till 

det samhälle där man är född. Prata positivt om det som vi tycker är positivt och stå upp för detta. 

 

 

5. Övrigt 

 

Tillsynsavgift för vindkraftverk i Skallmeja tas ut av kommunen, men ingen tjänsteperson har dykt 

upp.  

Tur att man inte flyttade förskolan till Ardalaskolan, som det varit förslag på inom politiken. Roligt om 

det fanns fler gemensamhetsaktiviteter. Vill lyfta valborgsfirandet. Trevligt att gå dit. 

Bredda Gröneskogesvägen. Ungarna kör inte moped på E20, de kör Gröneskogsvägen.  

Det finns stödkanter bara de första femhundra meterna. 

Gruppen tycker det var brett spann på frågor. Gruppen känner en oro för solcellsparken och undrar 

vad status är. En person vid bordet uttrycket att man inte ska använda jungfrulig mark till solcellspark 

utan då borde det användas mark som inte går att använda till annat, exempelvis förorenad mark. 

Personen tror inte heller på idén att djur kan beta kring solcellerna eftersom det uppstår 

skuggförhållanden som gör att kvaliteten på växter inte blir bra. 

På webben behöver man komma till orten snabbt i toppmenyn. VI är positiva till byggnation av 

bostäder men inte industrier. Det var fel adress på webben till kvällens medborgardialog. Det är lite 

svårt att hitta information på webben och mycket gammal information. Svårt att söka där. 

Containern behöver tömmas oftare. Gubbarna som tömmer hundlatrinerna kunde ju även tömma 

containers. Bättre hundlatrintunnor så man slipper lukten. Se över dem som finns för det är några 

som är trasiga. Bra att det förberetts lika för alla orter i kommunen. Vi ville att Peter Blom skulle 

presenterat sig lite bättre. Bättre ljudanläggning och presentationen kunde varit bättre, det var svårt 

att läsa. Junicupen är bra och det kanske vi skulle ha mer av. Kan man inte åka ut och göra en 

inventering, typ en checklista på åtgärder som behöver fixas oavsett vem som ansvarar för dem. Så vi 

har en möjlighet att få det finare där det behövs? Kan inte badet vara öppet ännu mer under 

sommaren. 

Bergbrottet (Svevia)i Vinköl problem till och från, tung trafik, tappar ofta stenar på vägen. Tråget på 

bilen gått sönder då dem stora stenarna ligger på vägen. Grundvattnet i Vinköl nästa borta och blir 

dåligt pga., stenbrottet.  

 



Ta bort sandbehållarna bakom IP. Skyddsrum? Var finns det? 

Ta ner 2/3 av höga träd så att solen kan lysa längre på dagarna. Ej bara sly som nu. Slamlukt. Vi har 

bott i Ardala i 44 år och många av kommunens träd blir bara högre och högre och på sommaren 

försvinner sol ungefär vid 16.00 tiden och resten av dagen. Därför önskar vi att man tar ner ½ till 2/3 

av de högsta träden (speciellt tallarna) på området väster om vårt hus. Området mellan 

Åkerbärsvägen och Björkvägen. Då får vi sol på sommarkvällarna. 

Synpunkt gällande hemsidan (skara kommun)- trädgårdscontainer finns inte längre på Nyholmsgatan 

utan ligger på stationsgatan. Synpunkt om tung trafik till FTI, kanske bättre med annan plats för dessa 

kärl? På så vis minskar risken för barn t.ex. när badet är öppet. Backande tunga lastbilar är inte bra. 

Själva FTI stationen är suverän men bara själva platsen kan ses över. Gamla kiosken (Lidköpingsvägen 

2) parkering och kanske FTI station? Går det att få information på skaras hemsida om Ardala som 

säljer in orten?  

Svårt och riskfyllt att åka ut på E20 från Ardala, borde vara 70 istället för 100 förbi infarterna intill 

Ardala och Vinköl samt fartkamera. Den planerade solcellsparken skulle göra Ardala mindre attraktiv 

som bostadsort. Påverka boendemiljön med nedtagen skog och öppet landskap hela vägen in till 

Skara med blåst osv. samt oro för störning av nätet. Sänk hastigheten i hela Ardala. Många privata 

trädgårdar som inte sköts om och även påverkar allmänna gator. 


